
 
 
 

Informare privind dezbaterea publică cu tema „Proiect HCL privind aprobarea prelungirii 
duratei Contractului de Concesiune privind gestiunea serviciului public de alimentare cu apă 

și a serviciului de canalizare în municipiul Ploiești încheiat cu operatorul de servicii apă și 
canalizare Ploiești”, organizată de Primăria Municipiului Ploiești,  în data de 28.01.2020, la 

Teatrul “Toma Caragiu” 
 

 
 
În conformitate cu cerințele Legii nr. 52/2003 privind transparența decizională în administrația 
publică locală, și, ca urmare a cererilor primite de la UAP și ADOR, Serviciul Relații Publice 
Monitorizare Proceduri Administrative a desfășurat procedurile de organizare și prezentare a 
dezbaterii publice privind Proiectul HCL privind aprobarea prelungirii duratei Contractului de 
Concesiune privind gestiunea serviciului public de alimentare cu apă și a serviciului de 
canalizare în municipiul Ploiești încheiat cu operatorul de servicii apă și canalizare Ploiești. 
 
Prin intermediul mass-media locale s-a adresat o invitație directă  cetățenilor să participe activ la 
această dezbatere publică cu propuneri și sugestii, menite să întregească proiectul de buget pentru 
anul în curs structurat de executivul administrației publice locale, în concordanță cu cerințele actuale 
ale comunității ploieștene.  
 
Ploieștenii au avut totodată posibilitatea de a studia  acest proiect prin intermediul paginii de internet 
a municipalității, www.ploiesti.ro, și să aducă opinii și sugestii. 
 
În data de 28 ianuarie a.c., începând cu ora 17.30 cetățenii au răspuns pozitiv invitației administrației 
publice locale și astfel, la Teatrul Toma Caragiu au fost prezente la dezbaterea publică  peste  70 de 
persoane ce s-au arătat interesate de acest subiect, printre care și o parte din  consilierii locali.  
 
Reprezentanții mass-media locale au fost interesați de evenimentul organizat de Primăria 
Municipiului Ploiești aducând în discuție acest subiect în mediul on line. 
 
Domnul Raul Petrescu, directorul Regiei Autonome Servicii Publice a deschis dezbaterea făcând o 
prezentare a acestui proiect.  
 
Domnul Petrescu Raul a spus că trebuie respectate termenele asumate de Romania pentru 
implementarea Directivei 91/271/EEC din 21 mai 1991 privind epurarea apelor uzate urbane, 
modificată și completată de Directiva 98/15/EC din 27 februarie 1998. 
 
S-a menționat imposibilitatea asigurării de la bugetul local al Municipiului Ploiești a fondurilor 
necesare finalizării lucrărilor de extindere a rețelelor de apă și canalizare. 
 
Domnul Petrescu a spus că sondajele de opinie efectuate, arată faptul că ploieștenii apreciază 
serviciile furnizate de operatorul de apă SC APA NOVA SRL. 
 
Municipiul Ploiești solicită operatorului de apă realizarea unui program de investiții suplimentare 
necesare conformării directivelor europene. Disponibilitatea Concesionarului privind nevoile și 
prioritățile Municipiului Ploiești, inclusiv preluarea de obligații suplimentare, printr-o schemă 
tarifară corectă și transparentă, cu impact redus asupra consumatorilor.  

http://www.ploiesti.ro/


 
Domnul director al RASP a spus faptul ca operatorul de apă are capacitatea dovedită de a asigura 
servicii de calitate și de a respecta obligațiile contractuale. De asemenea a spus că utilizatorii 
serviciilor de alimentare cu apă și canalizare din Municipiul Ploiești au avantajul de a beneficia de 
cele mai mici tarife din Romania. 
 
În cadrul negocierii s-a ținut seama de 3 principii: 

1. Lista lucrărilor de investiții suplimentare necesare conformării directivelor europene; 
2. Posibilitatea legală de prelungire a duratei contractului de concesiune; 
3. Găsirea de soluții pentru un impact redus al tarifului asupra bugetului familiei. 

În ceea ce privește investițiile suplimentare, necesarul ar fi de 13,010,000 Euro (26,1 km APA + 
15,47 Km CANAL: 

- Extinderi apă Mitică Apostol (18,5 km; 800 BR) – 2520000 Euro; 
- Extinderi canalizări Mitică Apostol – legătura oraș (2,22km) – 2200000 Euro; 
- Extinderi canalizări Ploiești (13,25 km; 683 RC) – 6700000 Euro; 
- Extinderi apă Ploiești (7,6 km; 213 BR) – 1590000 Euro. 

Canalizarea Pluvială Cartier Carino este estimată la 1,250,000 Euro (1,2 km).  
 
 Modificarea tarifelor se va face în 2 etape, corelat cu prelungirea duratei Contractului de 
Concesiune, de la 01.07.2020, respectiv de la 01.01.2021. Astfel, cheltuielile/familie/lună după 
majorare vor fi 57,12 lei pentru apă și 65,97 pentru canalizare. (TVA este inclus). 
 
 După ce domnul Raul Petrescu a prezentat proiectul, primarul Municipiului Ploiești, domnul 
Adrian Florin Dobre, a luat cuvântul, dânsul fiind cel ce a moderat discuțiile cu cetățenii.   
  
În cadrul evenimentului s-au formulat întrebări și s-au propus sugestii privind acest proiect, după 
cum urmează: 
 
 
 

- Domnul Eugen Cristescu, în calitate de președinte al Uniunii Asociațiilor de Proprietari, a 
adus în discuție problemele referitoare la acest subiect din Colonia Teleajean. În acest sens a 
propus o verificare în teren a situației, împreună cu reprezentanții Apa Nova și discuții cu 
primarul comunei Berceni. În acest sens, domnul Cristescu a fost asigurat că se vor purta 
discuții și se va verifica situația din zona indicată. Totodată, domnul consilier, Popa 
Gheorghe și-a luat angajamentul să propună în ședința Consiliului Local amendamentul 
propus, prin care și această zona să fie cuprinsă în hotărârea adoptată. 
 

- Un cetățean a solicitat ca Apa Nova să prezinte investițiile efectuate și a menționat că 
programul de contabilitate al societății nu este implementat corect. I s-a explicat că, din 
graficul anterior prezentat, municipiul Ploiești este pe locul 2 în țară la nivel de pierderi, 
pentru că prin investițiile în jur de 25 000 000€ au diminuate considerabil aceste pierderi. 
 

- Un cetățean s-a arătat nemulțumit de faptul că reprezentanții Apa Nova nu citesc apometrele 
/contoarul regulat și că i s-a explicat că acest lucru se petrece din cauza lipsei de personal. 
Reprezentanții societății au menționat că vor verifica aspectele semnalate. 
 
 
 
 



 
 

- Un cetățean a susținut că se poate efectua o legătură din str. Pompelor până la stația de 
epurare. I s-a explicat că acea stație de epurare, preluată de Ubemar, nu corespunde normelor 
din prezent privind mediul și astfel nu se respectă condițiile actuale, impuse de legislația în 
vigoare. 
 

- O doamna a adus în discuție problema Cartierului Pictor Rosenthal și a întrebat dacă se poate 
ceda acest cartier, astfel încât să fie preluat de Moară Nouă și catalogat ca zona defavorizată. 
I s-a explicat că Moară Nouă nu este zona  defavorizată și că au avut loc discuții pentru 
sistematizare și modernizare a cartierului. Totodată, i s-a precizat faptul că este necesară 
obținerea acordului de la CFR în vederea efectuării de lucrări în zona respectivă. 
 

- O doamna a menționat că locuiește în blocul 68 de lângă Secția de Poliție nr.3 și că la ploile 
torențiale subsolul blocului a fost inundat, deoarece strada este în pantă. Se vor verifica cele 
precizate. 
 

- O doamna a menționat faptul că deși facturile se emit de pe data de 07 a lunii, ajung la 
asociația de proprietari în jurul datei de 20 și data scadentă este de 22. Se vor verifica aceste 
date. 
 

- Domnul Micută Ion a luat cuvântul în calitate de reprezentant al romilor din Mimiu și a 
explicat că mulți locuitori din zona nu dețin acte de proprietate pe imobilele în care locuiesc. 
În acest sens, a întrebat dacă Apa Nova va solicita aceste documente în vederea efectuării 
branșării imobilelor la rețeaua de apă și canalizare. Reprezentantul Apa Nova, doamna 
director Anca Ionașcu, a luat cuvântul și a precizat faptul că legislația în vigoare nu permite 
efectuarea branșamentelor fără o anumită documentație depusă de solicitant. 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Întocmit, 

Bellu Mihaela 

Costache Andreea 


